
Standpunt Stichting Aktie Gezondheid Gaasperdammerweg.

De Stichting Aktie Gezondheid Gaasperdammerweg (AGG) heeft kennis genomen 
van de uitspraak  (76 pagina’s) van de Raad van State d.d. 4 januari 2012.

De AGG is verbaasd en verrast dat de Raad van State (RvS) in zijn uitspraak ALLE 
beroepschriften en pleitnota’s van ALLE appelanten ongegrond heeft verklaard. 
De hoogste rechterlijke macht in ons land legt hiermee vast dat er bijv. geen 
barrièrewerking, luchtvervuiling en geluidsoverlast wordt verwacht in de 
toekomst.

Wij vinden dat de RvS niet serieus met de aangedragen argumentatie van onze 
bezwaren en die van anderen is omgegaan. Het vonnis is op vele punten niet 
goed gemotiveerd. Er staan foute veronderstellingen in de uitspraak. De Raad 
beweert zelfs dat er in de nieuwe situatie geen barrièrewerking is door de tunnel 
en dat de AGG niet aannemelijk heeft kunnen maken dat die er wel is. Iedereen 
begrijpt dat, indien er tussen de 3,5 en 6,5 meter hoogte moet worden 
overbrugd om als minder valide, voetganger of fietser over de tunnel heen te 
komen, dit extra inspanningen kost. Daarmee wordt de barrièrewerking dus 
versterkt ten opzichte van de huidige situatie. Maar de rechters zien dat dus niet 
zo! Wat voor iedereen een vaststaand feit is moet dus voor de Raad van State 
onderbouwd worden met een wetenschappelijk verantwoord 
deskundigenrapport!

De RvS maakt zich er volgens ons heel gemakkelijk van af en jaagt op deze wijze 
de burgers wel op kosten als zij zelf alles met rapporten hadden moeten 
onderbouwen.

Bij de onafhankelijkheid van de Raad van State kunnen vraagtekens worden 
gezet omdat dit orgaan nog steeds aan de ene kant de regering adviseert over 
het te voeren beleid en aan de andere kant ook rechter is in geschillen tussen 
burgers en diezelfde regering. Hetgeen, indien het al niet in strijd is met artikel 6 
van het Europees Verdrag voor de Rechten van de Mens, dus vraagtekens blijft 
oproepen. Daarom heeft de Tweede Kamer eind 2011 een motie aangenomen om 
de rechtsprekende taak elders onder te brengen.

Wat zijn onze resultaten tot nu toe?

• Tijdens de zitting van de Raad van State op 29 november 2011 werd 
tegemoet gekomen aan één van door de AGG aangedragen punten 
namelijk compensatie voor de zes parkeerplaatsen die in Nieuw 
Kempering volgens het voorliggende Tracébesluit zouden verdwijnen. De 
ter zitting aanwezige afvaardiging van de AGG was hier uiteraard content 
mee. 

• De tunnel bij Kantershof is iets verder (helaas niet ver genoeg) 
doorgetrokken dan aanvankelijk het plan was.



• De bomen langs de zijkanten van de snelweg zullen worden teruggeplant 
(de zogenaamde vitrage beplanting).

• De scheidingssloot in Nieuw Kempering tussen de snelweg en de wijk blijft 
bestaan.

• Voor een klein deel is aan onze bezwaren ten aanzien van de ligging van 
de fietspaden tegemoet gekomen:

o Er komt een fietspad langs de Kromwijkdreef ter vervanging van het 
Geerdinkhofpad. 

o Het fietspad in Huntum wordt zodanig verlegd dat dit pad verder 
van de woonbebouwing afligt.

Samenvattend kunnen we stellen dat we enerzijds blij zijn met de gedeeltelijke 
ondertunneling zodat de meeste bewoners beter beschermd zullen zijn tegen 
geluid en vervuiling en dus minder gezondheidsbelasting zullen krijgen. Dit is 
dus positief. Anderzijds zijn er nog zorggebieden, zoals voor de bewoners die in 
de buurt van de vier tunnelmonden wonen, de inpassing van de voet/fietspaden, 
de toename van het verkeer op de Karspeldreef, e.d.

VISIE AGG

Onze doelstelling is om de leefbaarheid (o.a. geluid, luchtvervuiling, 
bereikbaarheid) voor de bewoners rondom de Gaasperdammerweg, 
waar mogelijk, te verbeteren. Om de negatieve effecten van de 
wegverbreding voor de bewoners zo beperkt mogelijk te houden komen 
we tot de volgende aktiepunten:

• Binnenkort begint de procedure om het Tracébesluit aan te passen met 
name voor wat betreft de tunnel: deze wordt smaller en bij de 
tunnelmonden komt deze iets hoger te liggen waarbij de geluidsschermen 
mee omhoog gaan. De AGG zal deze procedure kritisch volgen.

• Alle procesafspraken ter voorbereiding van de werkzaamheden voor de 
weguitbreiding van de Gaasperdammerweg moeten voor de zomer van 
2012 rond zijn. Zowel Rijkswaterstaat als het Stadsdeel Zuidoost stellen 
het op prijs om de AGG bij de komende processen te betrekken. Op 
initiatief van de AGG wordt door Rijkswaterstaat een presentatie verzorgd 
over een aantal concept-basisinrichtingsplannen zoals bijv. het groenplan 
voor de taluds en het tunneldak. Ook wordt aangegeven hoe het tijdspad 
zal zijn voor de verschillende bouwfases. De eerste presentatie vindt 
plaats op 22 februari 2012 in het informatiecentrum van Stadsdeel 
Zuidoost. Hierbij zullen tevens de heren E. Jaensch en U. Vyent, 
portefeuillehouders Zuidoost, aanwezig zijn. De AGG zal deze plannen 
kritisch volgen.



• Er komen nog allerlei vergunningsprocedures in verband met de bouw van 
de tunnel. Deze procedures zal de AGG volgen met name om te zorgen dat 
de overlast voor de omwonenden zo klein mogelijk wordt gehouden. Een 
belangrijk aandachtspunt is ook de bereikbaarheid tijdens de bouw voor 
de wijken aan weerzijden van de tunnel. Dit is van belang voor 
schoolgaande kinderen, hun ouders en andere gebruikers van de voet- en 
fietspaden.

• Verder is het voor de omwonenden een aandachtspunt hoe het tunneldak 
wordt ingericht. Hierbij is het ook van belang dat het Stadsdeel Zuidoost 
één van de kandidaten is voor de Floriade van 2022. In oktober 2012 zal 
de Tuinbouwraad een keuze maken uit de vier kandidaten. Als Zuidoost 
wordt gekozen dan zal het dak van de Gaasperdammertunnel (van het 
spoor tot de Gooiseweg) onderdeel uitmaken van deze Floriade.

21 februari 2012.


